
2016 | 23e Jaargang | Juli

KOEIELETTERS

De BLE!

Maak kennis met 
Arend Schot

En gestuntel met 
rundergehakt in 
The Bakehouse 

Way!





3

4 Commissieoverzicht

5 Redactioneel

6 Voorzitterswoord

7 Dierennieuws

8 Excursie huisvesting

10 Veterinaire Innovatiebeurs

11 Sybesma 
 Vleeskuikenproject

12 Boerenbloed

16 Rundveeslachterij 
 Gosschalk

18 BLE zaterdag

22 BLE zondag

23 BLE maandag

26 BLE dinsdag

28 BLE woensdag

30 Onderonsje

32 The Bakehouse Way

34 Internationaal

36 Calf Research

38 Dierenarts en dan 

40 Triple A

42 Veefokkers Wijsheden

44 Afgestudeerden

46 Adverteerdersindex

Inhoudsopgave



4

Commissieoverzicht

RVB-commissie
Kim van Oostrum
Sophie Versteegen
Laurens de Jager
Enjo Olthof
Jan Koning ter Heege
Alger Hiemstra

Koemissie
Marco Bakhuis
Iris van Drie
Lenneke Heerts
Arjan van der Heide
Teus van Alphen
Basti aan de Groot

Varkenscommissie
Sanne de Vries
Nick Linschoten
Marly van Heesbeen
Jorick Tromp
Daphne Elders
Ilse Schutt e

Pluimveecommissie
Jochem Geurts
Janna van Velzen
Tjarda Sinnige
Simon Blokhuis
Jasper de Louwere
Kim Poppe

KH/ZH- commissie
Sanne de Vries
Karin Stolk
Frank van der Geest
Marina Meester
Mirthe de Wit
Narda Eijkelenboom

Rundementcommissie
Joey Schutt enbeld
Marije Ausema
Lisa Smeets
Robin Peters
Rick van Hout
Wieke Poppe

Excursiecommissie
Joey Schutt enbeld
Kim van Oostrum
Elise de Jong
Koen de Kloet
Sacha Hebbelinck
Rianne Klerx

Symposiumcommissie
Marco Bakhuis
Sanne de Vries
Kim Hopman
Fietje van Bochhove
Willem Frieling
Ninke Maike van  de Water

Redacti ecommissie
Marije Ausema
Kim van Oostrum
Jolien Oosterink
Walter Lenssen
Susanne de Groot
Sanne Haima

Beurscommissie
Jochem Geurts
Anton Verleun
Tom Essink
Marieke Kooman
Marleen van Esch
Kati nka Duim

www.-commissie
Jochem Geurts
Bent Vlierman
Johan Stefan Leinenga

Kascommissie
Tom Essink
Bas van der Heijden

Sponsorcommissie
Marije Ausema
Jochem Geurts
Marline van Mil 
Sophie Versteegen



55

Redactioneel

Lieve lezer,

Het is zomer! De temperatuur begint 
langzaam te sti jgen, de langste dag van 
het  jaar is gepasseerd en  voor velen is 
de zomervakanti e nu toch echt een feit. 

In deze Koeielett ers is het ti jd om terug 
te blikken naar de prachti ge BLE in Zwe-
den. Wat hebben we daar veel verschil-
lende bedrijven bezocht en veel mooie 
herinneringen gemaakt met zijn allen. 
Wil je deze herinneringen ophalen of 
gewoon even foto’s kijken? Blader dan 
snel door naar bladzijde 18.

In deze editi e zal Jannie van der Lely in 
de rubriek ‘Boerenbloed’ vertellen over 
haar ‘thuisthuis’.  En Laurens de Jager 
vertelt over zijn internati onale avon-
turen op bladzijde 32. Maria Aalders zal 
in de ‘Dierenarts en dan’ vertellen over 
het leven als afgestudeerd dierenarts. 

En voor het ‘onderonsje’ is Arend Schot 
geïnterviewd.  Om helemaal in de zom-
erse sferen te komen heeft  onze Bake-
house gezorgd voor een recept die hele-
maal zomerproof is. Wil je weten wat?  
Ga dan snel naar bladzijde 30. 

Ook is het nog leuk om te vertellen dat 
de cover foto niet zomaar een laken-
velder is.  De foto van de lakenvelder is 
genomen bij een veehouder in De Weer-
en die zijn eerste Lakenvelder, Roselinda 
13, van onze vereniging kocht. Wat is de 
wereld toch ook klein.

Dan rest ons niets anders dan jullie veel 
leesplezier te wensen met deze Koeielet-
ters en vergeet vooral ook niet te geniet-
en van de zomer(vakanti e)!

Liefs,
De redacti ecommissie 
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Voorzitterswoord

De langste dag van het jaar is weer 
gepasseerd en ondanks dat we niet 
hebben kunnen genieten van een 
heerlijk zomers weertje maar van 
een heuse moesson is iedereen 
blij dat het eindelijk zomer is! De 
bachelorstudenten kunnen gaan 
genieten van hun welverdiende 
zomervakanti e en de zomerstrijders 
strijden serieus door in de kliniek. 

Ook bij de Veefokkers gaat het leventje 
door, de koffi  e prutt elt als voorheen 
en iedere pauze sist het tosti -ijzer er 
weer op los. Wat zal het sti l zijn deze 
zomer! Verder is ieders lever wel weer 
ongeveer hersteld van de BLE naar 
Zweden, waar we de nodige alcoholi-
sche eenheden versnaperd hebben en 
bijzondere bedrijven bezocht hebben. 
Hier kwam weer naar voren hoeveel 

lol je kan hebben met 60 Veefokkers 
in een vreemd land: wat hebben we 
gelachen en wat hebben we weer veel 
nieuwe dingen gezien. Onvergetelijke 
herinneringen zijn weer aan ons 
geheugen toegevoegd! Naast de BLE 
hebben we de afgelopen ti jd nog vele 
andere leuke dingen gedaan, hiervan 
zijn de verslagen te lezen in deze koei-
elett ers, net als het verslag van de BLE. 

Nu leven we met z’n allen toe naar 
de zomer, met als hoogtepunten het 
verterinair café en het ieder jaar weer 
het legendarische Convoi Excepti onnel 
op de Zwarte Cross. Verder heeft  
iedereen weer de ti jd om het strand 
op te zoeken, thuis te helpen op het 
boerenbedrijf en eindelijk weer eens 
wat geld te verdienen. Wat je ook gaat 
doen deze zomer, ik wens jullie er veel 
plezier bij!

Met VEEterinaire groet, 
Sanne de Vries
h.t. Voorzitt er
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Dierennieuws

Koeien

Mohna’s Leentje is weer volledig bijge-
komen van haar partus en al weer een 
aantal maanden in lactati e. We kunnen 
maar trots zijn op onze Leen, deze kleine 
Blaarkop kan prima meedraaien met 
alle hoogproducti eve Holstein Frisians 
op de Tolakker. Op haar eerste MPR had 
zij een lactati ewaarde van 100 en een 
kleine maand geleden was haar lactati e-
waarde nog steeds 93. We hopen dat ze 
zo steady doorgaat. Het is alleen wel erg 
jammer dat ze nog steeds niet tochti g is 
gezien, wat inhoudt dat we nog even iets 
langer moeten wachten op het volgende 
nageslacht. 

Schapen

De schapen lopen allemaal blij in de wei 
met hun lammeren. De lammeren groeien 
als kool, opdat zij ons over een ti jdje goed 
zullen smaken. Ook onze mooie Heidi 
Rosamunde groeit als kool, maar met 
haar hebben we hele andere plannen, zij 
zal namelijk de basis zijn voor de volgende 
generati e Zwartblessen samen met twee 
van de andere ooien die ook dit jaar al 
een poging hebben mogen wagen. Heidi 
Rosamunde is namelijk gekeurd voor het 
stamboek van de Zwartblesfokkersgroep 
en zij is net als de andere ooien opge-
nomen in het hulpboek. Haar aft ekening 
is niet helemaal zoals we dat graag zien 
bij een Zwartbles, maar ze heeft  wel de 
typische bouw van een Zwartbles en het 
meeste Zwartblesbloed van alle ooien die 
we op het moment houden. Dat belooft  
wat voor de toekomst!

Varkens

Sophie, Marline en Elise lopen gezellig 
met z’n drieën in de dragende zeugen-
stal, ze zijn namelijk allemaal al geïnsemi-
neerd. Een van hen met Piétrainsperma 
en de andere twee met Duroc-sperma, 
wat ook gebruikt wordt bij alle andere 
zeugen op de Tolakker. We hopen dus 
op weer een paar mooie gevlekte biggen 
over een paar maanden!
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Excursie huisvesting

Na een interessante excursie vorig 
jaar, was er dit jaar weer een excursie 
over de huisvesti ng. Wat is er mooier 
dan met een paar Veefokkers tussen 
de velden door te rijden, op weg naar 
een bedrijfsbezoek? Helaas konden 
we niet op de fi ets, we gingen dus 
maar met een LH-bus.Tijdens de rit 
naar het bedrijf van Henny Dorrestein 
riep een oplett ende Veefokker: “Hé, 
daar ligt een dood schaap!” 

Er lag een schaap op zijn rug, 
met de poten in de lucht, in 
het weiland. Daar kan een 
bus vol Veefokkers natuurlijk 
niet zomaar aan voorbij 
rijden. 

Eenmaal ter plaatse bleek het schaap 
nog wel te leven en werd weer onder 
begeleiding op vier poten gezet. Dit 
was al een goed begin van de avond.

Eenmaal bij Henny op het bedrijf 
werden we ontvangen met koffi  e en 
koek. De dierenartsen Ruud Pronk en 
Harm Stokman waren ook aanwezig. 
Eerst kwamen de cijfers en het verhaal 
van Henny aan bod, hij vertelde vol 
passie over zijn bedrijf. Geen vraag 
was te gek en overal kwam uitgebreid 
antwoord op. De dierenartsen lichtt en 
toe wat zij dachten van het bedrijf en 
wat hun inbreng is. 

Daarna gingen we naar buiten 
om het in de prakti jk te zien. Wat 
begon als een excursie over de 
huisvesti ng met aandacht voor de 
vloer en boxbedekking, draaide uit 
op een complete bedrijfsanalyse. 
Het was mooi om te zien hoe elke 
boer weer anders om gaat met de 
omstandigheden en mogelijkheden 
van de stal. Vaak valt of staat een 
bedrijf met het management; je kan 
wel de “beste”  box(bedekking) en 
vloer hebben, als je niet weet hoe je 
er mee moet werken, valt het alti jd 
tegen.

Na het bedrijf gezien te hebben 
werden er nog nagepraat bij de 
veehouder thuis om vervolgens weer 
huiswaarts te keren.

Stefan Leinenga
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Veterinaire Innovatie 
Beurs

Na veel mailtjes en telefoontjes is 
het ook dit jaar weer gelukt om een 
veterinaire innovati ebeurs neer te 
zett en.  

Om drie uur beet de Heus de spits 
af met hun product Omnigen. 
Wetenschappelijk onderzoek was 
zeker bij dit product gedaan, gezien 
de vele verwijzingen. 

PIP kwam hierna aan het woord en 
sprak over de verspreiding van probio-
ti sche bacteriën in de dierenverblijven.  

Fresh Light Agri liet vervolgens zien 
hoe ioniserend licht werkt en wat voor 
positi eve eff ecten dit heeft  op dierge-
zondheid. Op de beursvloer kwamen 
we erachter dat het ook goed werkt 
bij mensen die last hebben van astma.  
Elanco met Kexxtone en Hubbard met 
de kip van morgen sloten het eerste 
deel af, zodat we ti jdens de pauze 

even een kop koffi  e konden drinken 
en daarna weer verder konden gaan. 

Corilus legde het programma Viva nog 
eens uit en als extraatje sponsorden 
ze een fust ti jdens de beurs. Die paar 
biertjes smaakten goed ti jdens het 
rondgaan op de beursvloer. 

Panagro met het product mycofi x 
heeft  de kennis over de mycotoxinen 
weer opgefrist en DeLaval heeft  ons 
ingelicht over het meten van de body 
conditi on score bij koeien. 

Phytaxis met Digextra sloot de 
presentati es af met uitleg over betere 
darmintegriteit ti jdens de kwetsbare 
periode van een kalf. 

Na een lekker diner ging de beurs 
verder op de garagevloer bij LH. 
Van de sprekers hebben we veel 
positi eve reacti es gekregen. Met een 
frisse blik en nieuwsgierige, kriti sche 
vragen werden ze bevraagd door de 
aanwezige mensen. Een fi jne ervaring 
volgens de sprekers. 

Na deze tweede geslaagde editi e van 
de beurs, kunnen we alleen nog maar 
zeggen: Op naar de volgende veteri-
naire innovati ebeurs!

Kati nka Duim
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Sybesma 
Vleeskuiken project

Begin april is de pluimveecommissie  
gestart met een heel nieuw project. 
Het vleeskuikenproject had als doel 
twee verschillende merken vleeskuikens 
met elkaar te vergelijken in groei en in 
voederconversie. Voederconversie bleek 
later moeilijker dan gedacht want apart 
huisvesten onder dezelfde omstandig-
heden was niet mogelijk. Nouja, dan 
maar alleen groei. Elke week ging iemand 
de kuikens wegen en zett e deze gegevens 
in een grafi ek die de deelnemers konden 
zien. Zo kon iedereen de groei van de 
kuikens volgen. 

Iedereen wist natuurlijk hoe de groei-
curve er uit zou moeten zien en dat er 
een verschil moest zijn omdat dat ons 
verteld was ti jdens een lezing over de kip 
van morgen. 

Na 8 weken waren de langzaam-
groeiende kuikens volgroeid 
en zagen de reguliere kuikens 
eruit als kalkoenen en was het 
ti jd om het eindresultaat te 
bewonderen. 

Alle kippen gingen mee naar Wijk bij 
Duurstede waar de deelnemers ze 
geslacht en geproefd hebben. Uitslag: 
wel degelijk verschil in groei en zeker 
ook in smaak, iedereen was het erover 
eens dat de Hubbard toch lekkerder was. 
Kortom een niet heel waterdichte maar 
toch heel leuke en leerzame proef. Wat 
weten we nu: de Hubbard groeit lang-
zamer, is acti ever en smaakt lekkerder 
en we weten hoe wij de kippen moeten 
slachten.

De Pluimvee commissie
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Hoooi Veefokkers! 

Ik ben Jannie van der Lely, 20 jaar 
en ik zit nu in mijn eerste jaar. Het 
is mij een groot genoegen om een 
stukje te mogen schrijven over mijn 
boer(inn)enbloed. Ik kom van een 
melkveebedrijf in Nieuwerbrug, dat 
ligt naast Woerden, vlakbij Utrecht 
dus. 

Wij hebben 65 melkkoeien, 
daarnaast natuurlijk het 
jongvee. We hebben een 
rotati ekruising MRI met 
Holstein. 

Als het kan lopen de koeien dag en 
nacht buiten. Ook hebben we  twee 
merrie’s met op het moment twee 
hele leuke veulens. Verder hebben we 
een geit (ook met drie kleine geitjes), 
twee Rott weilers, wat kippen, katt en 
en een volière met allerlei gevogelte. 
Tot een aantal jaar geleden hadden 
we ook nog een koppel schapen.

Mijn opa had een melkveebedrijf 
in Maasland, maar door 
gemeenteplannen moest hij zijn 
boerderij verhuizen en zo is hij in 
Nieuwerbrug gekomen. Nu runnen 
mijn ouders het bedrijf. Mams 
doet naast haar trotse taak om het 

huishouden in goede banen te leiden, 
vooral  het jongvee, wat haar een 
echte boerin maakt. Mensen zijn dan 
ook niet voor niets bang dat ze met 
een hooivork `s nachts aan het bed 
staat. Mijn vader doet het melkvee en 
het boerenwerk. 

Er is interesse bij mijn broertje om 
het bedrijf over te nemen, hij doet nu 
namelijk de melkveehouderij oplei-
ding in Houten. Dus ik hoop dat hij het 
bedrijf in de toekomst zal doorzett en.

Ik heb alti jd paardgereden op een 
zelf gefokte Welsh Cob ruin, genaamd 
Spirit. Helaas heb ik hem moeten 

Boerenbloed
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verkopen toen ik op kamers ging wonen. 
Ik reed graag in de polder en het leukste 
was nog wel om in het voorjaar de pinken 
naar buiten te doen met het paard.  

Vorig jaar heb ik gek genoeg 
een jaar geneeskunde gestu-
deerd, maar ik kwam er gauw 
achter dat daar mijn interesses 
niet lagen. Nu doe ik met heel 
veel plezier diergeneeskunde 
en zou ik voor geen goud meer 
weg willen. 

Ik wil graag de master LH doen om later 
van boerderij naar boerderij te rijden en 
het veeartsen vak uit te voeren.  

Nu melk ik `s avonds bij de Tolakker, 
wat ik heel leuk en gezellig vind. Verder 
hou ik van sporten, longboarden, bier-
tjes drinken met vrienden en concertjes 
pakken.

Ik geniet van diergeneeskunde en de 
gezelligheid daaromheen. Ik hoop dat het 
nog hele mooie jaren mogen worden.

Ik zie jullie snel!

Jannie van der Lely

 

Boerenbloed





Maak kennis met Boehringer IngelheimBoehringer IngelheimBoehringer Ingelheim

Wij vinden dat gezondheid meer is dan het toedienen 
van geneesmiddelen. De gebruikers van onze pro-
ducten en ondersteunende diensten staan centraal en 
samen willen we werken aan de ontwikkeling van 
kennis, kunde en rendement voor de toekomst. Om te 
komen tot optimale gezondheid en welzijn van dieren 

gaan wij veel verder. Zo faciliteren wij sinds 1998 ruim 
30 intervisiegroepen voor en door dierenartsen. Ook 
organiseren wij regelmatig lezingen en symposia over 
actuele onderwerpen. In 2016 gaat u meer horen 
over ons online nascholingsplatform waarmee kennis 
voor u nog makkelijker bereikbaar wordt.

Van links naar rechts, boven naar beneden: Martijn Steenaert, Gerald van den Top, Tom Peter, Aat Niehot, Arjon Velthoen, Wim Hondelink, Ingrid van de Pas, Caroline 
Boverhoff, Bart van Polanen Petel, Ludwig ten Broeke, Ernst Jan Grootenhuis, Harm Voets, Cindy Schoonhoven, Tomas Sloot, Nico Wertenbroek, Anita Adams, Marielle 
Melchior, Sander Bouwman, Mylène Handgraaf, Harmannus Harkema, Diana de Rooij, Mark de Vries, Jeroen van der Meer, Douwe de Boer, Ruben Tolboom, Monique Driesse, 
Sabine de Bekker, Ferry ten Brinke, Gerdien Voorneveld, Hanneke Baart, Marion Kalisvaart, Sonja Broekman, Anneke van der Velde. Niet op de foto: Pieter Wiedijk

Boehringer Ingelheim bv, vetmedica.nl@boehringer-ingelheim.com, telefoon: +31 (0)72 566 24 11

Leer ons in 2016 nog beter kennen!

15_1205 BI JaarAV_A5_02.indd   1 15-12-15   09:47
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Rundveeslachterij 
Gosschalk

Dinsdag 5 april, we reizen af naar Epe, 
want daar staat een grote rundvee-
slachterij en wij mochten binnen een 
kijkje nemen. Naast het slachten van 
runderen worden er bij Gosschalk ook 
varkens geslacht, maar dit is niet het 
grootste aandeel. 

We begonnen de dag uiteraard met 
een bakje koffi  e, gevolgd door een 
lezing van één van de eigenaren van 
Gosschalk. Hier werd de historie van 
het slachthuis verteld. Van vroeger 
met de koe aan de hand door het dorp  
naar het slachthuis, naar een groot 
bedrijf dat tegenwoordig 120 koeien 
per uur slacht. Het bedrijf staat  strak 
tegen het dorp aan, dit komt doordat 
het dorp steeds groter is geworden. 
Om overlast te voorkomen hebben zij 
de slachtlijn goed geïsoleerd.

Nadat iedereen de koffi  e ophad, 
hebben wij ons in de overalls gehesen 
en kregen wij een zeer modieus 
hoedje van Gosschalk om vervolgens 
een rondleiding te krijgen langs de 
slachtlijn.

De koeien worden bij Gosschalk op 
een zeer rusti ge manier naar het 
schietmasker geleidt, hier was ik zeer 
tevreden over. Na het schieten wordt 
binnen 40sec de hals doorgesneden 
om te kunnen verbloeden. Aan het 

einde van de slachtlijn blijft  een 
schoon karkas over. Deze blijft  een 
dag hangen en wordt de volgende dag 
uitgebeend. 

Tot slot hebben we een korte rond-
leiding gekregen bij het Veterinair 
Laboratorium Gelderland (VLG) want 
naast het bekijken van de slachtlijn, 
was er ook een NVWA dierenarts 
die met ons  een aantal veel voorko-
mende pathologische aandoeningen 
op het slachthuis heeft  doorgenomen.  
Uiteraard erg interessant, want het 
gaf net wat meer inzicht in wat een 
NVWA dierenarts nou zoal tegenkomt 
op het slachthuis.

VLG voert ook tests uit voor het slacht-
huis en is hier ook op ingericht. Verder 
voeren zij testen uit op aanvraag van 
dierenartsen.

Nadat wij alles gezien hebben, 
moesten de eigen gemaakte gehakt-
ballen van Gosschalk toch ook nog 
even geproefd worden. Er stond een 
goed verzorgde lunch voor ons klaar 
en na het eten was er nog ti jd voor 
wat vragen.

Kortom en zeer geslachte dag.

Enjo Olthof



Kuipersweg 9 3449 JA Woerden T. 0348-416945 F. 0348-483676
www.alfasan.nl / info@alfasan.nl

VAAK DE EERSTE KEUS    
ALTIJD EEN VERANTWOORDE KEUS

Kuipersweg 9 3449 JA Woerden T. 0348-416945 F. 0348-483676Kuipersweg 9 3449 JA Woerden T. 0348-416945 F. 0348-483676
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BLE zaterdag

Na een kneitermooie eerste avond 
bij het kampvuur werden we zater-
dagochtend vroeg gewekt door de 
c’miss in de jeugdherberg in Parti lle. 
Na een fi jn ontbijt in een of andere 
bouwkeet gingen we op weg naar 
ons eerste bedrijfsbezoek van de 
zaterdag: VikingGeneti cs KI in Skara.
Bij VikingGeneti cs werden we opge-
vangen door twee charmante dames 
die enorm goed Engels spraken. Ze 
vertelden dat het daar op het moment 
dan wel 25+ graden mocht zijn, maar 
twee weken geleden lag het terrein 
nog bedekt met sneeuw. Heel bizar! 
Eerst kregen we een presentati e over 
het bedrijf en de verschillende soorten 
sperma die VikingGeneti cs in huis 
had, waarbij sommige Veefokkertjes 
het toch erg zwaar hadden om hun 
oogjes open te houden. Een kleine 
pauze deed echter wonderen! 

VikingGeneti cs heeft  zowel 
Holsteinsti eren als Jerseys en 
‘Scandinavian’ Red. 

Na de presentati e vertrokken we naar 
buiten om de sti eren te bekijken. 
In totaal hebben ze 1.000 sti eren in 
Denemarken, Finland en Zweden 
en leveren ze zo’n 4 miljoen doses 
verspreid over 50 landen per jaar.

Na het KI stati on werden we met zijn 
allen de bus weer in gestouwd – waar 
de temperatuur ondertussen aardig 
opgelopen was – om te vertrekken 
naar het Veterinair Historisch Museum 
in Skara. 

Dit museum is opgericht in 
het huis waar Peter Hernquist 
woonde en werkte. Deze man 
richtt e in 1775 de eerste vete-
rinaire school op in Zweden 
en was daarmee dus een 
belangrijk persoon voor de 
diergeneeskunde in dit mooie 
land. 

Na een korte fi lm in het Zweeds – 
met onderti teling, maar dat is niet 
te lezen als meneer Linschoten voor 
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je zit – kregen we een rondleiding met 
een audio-apparaat (Per tweetal. Met 
oortjes. Dat ging niet alti jd even goed..). 
Niet al het commentaar was even inte-
ressant maar boven in het gebouw waren 
allerlei veterinaire instrumenten opge-
slagen, zowel heel oud als vrij modern. Al 
deze instrumenten waren gedoneerd aan 
het museum en alles mocht je aanraken 
en oppakken. Het was erg boeiend om te 
zien welke rare instrumenten veeartsen 
van een paar honderd jaar geleden 
gebruikten om de diergeneeskunde uit te 
oefenen.

’s Middags stond er een bedrijfsbezoek in 
Hjo op de planning. We kwamen daar bij 

een getrouwd stel met koeien en ook de 
Nederlandse dierenarts was aanwezig. 
Deze vertelde ons over de structuur in 
Zweden: voor iedere behandeling moet 
de dierenarts naar het bedrijf komen en 
de veehouder mag helemaal niets zelf 
behandelen. Dierenartsen in prakti jken 
zijn na kantooruren gesloten en dan 
neemt de overheid-dierenarts de dienst 
op zich. Heel anders dan in Nederland 
dus!

Na deze lange, maar supermooie dag 
kwamen we aan op een natuurcamping 
in Tived. We sliepen daar in tenten, 
moesten poepen op een plaat hout met 
een gat erin en konden zwemmen in het 
supermooie – maar BiLE-waardige (het 
was zo koud!!) – meer ti jdens de zons-
ondergang. Na een superlekkere, typisch 
Zweedse maalti jd, een klein kampvuurtje 
en voor sommigen een mooie avondwan-
deling dook iedereen (soms lett erlijk) zijn 
tent in. 

Sophie Versteegen 

BLE zaterdag
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BLE zondag

Zondag, een dag met vele uren zuivere 
busti jd en een dag die in het teken 
stond van de biologische sector. De 
ochtend begon bij het wakker worden 
met de gift ige dampen die heersten in 
de NOZeM-Hooleboerentent. Na de 
nodige opstartproblemen zijn we met 
een lekker ontbijtje achter de kiezen 
weer op pad gegaan om onze excursie 
door Zweden te vervolgen, waar we 
als eerst naar een biologisch leghen-
nenbedrijf zijn geweest. 

Naast de 12.000 leghennen 
op dit bedrijf liepen er ook 
nog zo’n 60 schapen rond en 
maakten ze zelf hun eigen ijs. 

Samen met de boer en boerin hebben 
we nog met zijn allen een groepsfoto 
bij de kippen gemaakt, waarna het 
weer ti jd was om verder te gaan.

Na weer een fl inke tocht door het 
Zweedse landschap waren we ’s 
middags bij een biologisch melkvee-
bedrijf in Svånö Gård aangekomen. Dit 
bedrijf telde zo’n 140 melkkoeien en 
had rond de 285 ha grond. Hier liepen 
ook enkelen van de zwarte Holsteins 
en de Scandinavische roodbonten als 
zoogkoeien tussen de vaarskalfj es in 
de wei.

Tegen de avond kregen we in groepjes 
een rondleiding door Uppsala, deze 
studentenstad was het verblijf van 
onze Zweedse tegenhanger. De stad 
had een slot, een namaak Mac en 
parken waar de hertjes zo doorheen 
huppelden. Je zou denken een voor-
bode voor die echte blonde Zweedse 
hertjes, maar dat viel toch even tegen. 
Toen wij als echte Nederlanders 
erachter kwamen wat een biertje wel 
niet kost in deze cafés zijn we toch 
maar bij onze veterinaire vrienden 
gebleven om daar de boel af te 
breken. Dit laatste is door enkelen 
wel erg lett erlijk genomen. Zo brak 
onze nati onale reserve, met een fl inke 
aanloop en zijn gezellige buik zo een 
tafel doormidden. Dit was kenne-
lijk nog niet genoeg, want toen de 
Hooleboeren het met een wedstrijdje 
stapelen niet van de NOZeM’s konden 
winnen vonden ze het maar nodig dat 
mijn hand eraan moest. Zo mocht ik 
toch nog even van deze mooie dag 
genieten samen met Koen en Tjarda, 
welgeteld drie uur in het ziekenhuis. 
Al om al een prachtdag!

Houdoe en bedankt !

Nick Linschoten
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BLE maandag

Na een zeer comfortabele nacht in de 
campinghuisjes in Uppsala begon de 
ochtend wat minder comfortabel... Het 
schijnt dus zo te zijn dat de mensen in 
Zweden (of alleen de mensen op deze 
camping) een wat andere defi niti e hebben 
van de huisjes schoon achter laten dan 
wij hadden. Dit betekende dus dat er een 
groepje dappere mensen even fi jn mocht 
gaan schoonmaken en het klaargemaakte 
ontbijt lekker in de bus mocht nutti  gen. 
Dit wat stroeve begin van de dag werd 
echter al gauw vergeten toen we de facul-
teit van Uppsala bezochten. Hier kregen 
we een rondleiding door het gebouw, 
wat allemaal erg modern en student-
vriendelijk is ingericht. De klinieken van 
paard en gezelschapsdieren hebben we 
ook bezocht, landbouwhuisdieren  lag 20 
minuten verder en is ons aan de verbeel-
ding over gelaten. Als afsluiter hebben 
we hier heerlijk geluncht en is er natuur-
lijk een groepsfoto gemaakt, waarbij onze 
eerste fotograaf het behoorlijk benauwd 
kreeg van het aanmoedigende gezang…
 Hierna begonnen we weer aan een stukje 
zuivere busti jd, richti ng Hamra Gård 
waar het ontwikkelings- en onderzoeks-
centrum van DeLaval ligt. Tijdens deze 
busreis werd de “BLE 2016 Zweden ZATTE 
LAP” van zondag overgedragen, hoewel 
de naam het misschien niet aangeeft  
kan je deze dus ook winnen als je 1 
biertje at ten behoeve van de teamspirit, 
o.d.z. een goed begin is het halve werk. 

Aangekomen bij DeLaval kregen we 
eerst een mooie presentati e over het 
bedrijf, helaas is het fi jne hierover niet 
meer bekend omdat het knikkenbollen 
een beetje de overhand nam… Na het 
momentje van rust was iedereen weer 
helemaal opgeladen voor de rondleiding. 

We hebben twee stallen 
bekeken, één met een melkrobot 
en één grup. En we hebben de 
nodige showmodellen in de 
showroom even uitgeprobeerd! 
Na een goed avondmaal werd onze reis 
vervolgd naar de volgende overnach-
ti ngsplek. Hier werd nog even bepaald 
wie er het beste duizelig een rugbybal 
tussen twee bomen kon schieten, de 
jongens of de meiden… Ook werd er door 
een aantal nog even een fi jne duik in het 
toch wel koude water genomen. Om af 
te sluiten met de nodige alcoholische 
versnaperingen bij het kampvuur! 

Emma van Wijk
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 Dinsdag 10 mei moesten de BLE-
gangers weer vroeg uit de veren, want 
om 06.30 stond het vertrek gepland 
voor het eerste bedrijfsbezoek. Na zo’n 
3 uur zuivere busti jd kwamen we aan 
op het melkveebedrijf van familie San-
dahl die erg enthousiast waren om ons 
te mogen ontvangen. De rundveesta-
pel bestond uit 550 koeien waarvan er 
460 werden gemolken. Dit gebeurde 3 
keer per dag in een 32 stands carrou-
sel. De koeien waren verdeeld in twee 
groepen. De ene groep met een hoog 
celgetal en de andere met een laag 
celgetal. Het voeren ging automati sch 
met een prachti g loopband systeem. 

Sascha had dit niet helemaal 
door en met haar perfecte 
gevoel voor ti ming liep zij 
precies onder de lopende 
band door toen het voer 
naar beneden kwam. 

Iedereen kon mee genieten van het 
spektakel. Familie Sandahl had ook 
nog vleesvee wat op het land stond, 
hier kregen ze subsidie voor. Dit 
probeerde een klein fi jn vrouwtje 
ons uit te leggen in het Zweeds met 
heel wat heft ige armgebaren.  In 
totaal hadden ze zo’n 700 ha in 

bezit waarvan 200 in gebruik was. 

Het volgende bedrijf wat op 
de planning stond was een 
vleeskuikenbedrijf. Het bedrijf bestond 
uit twee vrij nieuwe stallen met plek 
voor 160.000 vleeskuikens. Maar voor 
we daar aankwamen hebben wij nog 
lekker wat bakkies opengetrokken en 
genoten van de zuivere busti jd van 
maar liefst 1,5 uur. Daar aangekomen 
kregen we eerst een praatje over de 
warmtewisselaar, wat precies paste bij 
de kleine ruimte waar we met zn allen 
in gestopt werden. Toen de ‘eerste 
knappe Zweed’, (bleek gewoon een 
Nederlander) ons in het Engels iets 
ging uitleggen over warmtestromen en 
de wisselaar was het voor vele van ons 
dan ook moeilijk om de oogjes open te 
houden na deze korte nachten en de 
temperatuur die steeds hoger opliep. 

Hierna kregen we ook nog een praatje 
van de veehouder in een iets grotere 
ruimte. Deze vertelde onder andere 
dat ze eigenlijk nooit de veearts 
belden en wanneer er sprake was 
van ziekte zij de kuikens ook niet 
behandelden. Verder mochten we 
nog even in de stal kijken, echter 
was het nacht voor de kuikens 
en was het lasti g om iets te zien. 

BLE dinsdag
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BLE dinsdag

Na een heerlijk diner vertrokken we 
richti ng ons laatste bedrijfsbezoek. 

We bezochten een nertsen-
houderij waarvan de beheerder 
net opa was geworden. 

Ook hier werden we met veel 
enthousiasme ontvangen en kregen 
we het hele bedrijf te zien. Van het 
voer wat voornamelijk bestond uit 
vissenkoppen, waar Tjarda nog even 
innig moment mee beleefde, tot aan 
de verwerking van de huiden. Het was 
een echte beleving doordat de geur 
en wat stukjes vet en spier van de 
nertsen nog aan het plafond kleefden. 

 Na deze drukke dag kwamen we aan 
in ons hostel en was het ti jd voor de 
karaoke avond. Met de vlam in de pijp 
was iedereen bezig zijn stukje zo goed 
mogelijk voor te bereiden om iedereen in 
ademnood te laten komen. Uiteindelijk 
was het De Wandelclub die de strijd 
om de eerste plek had gewonnen met 
hun originele optreden en spett erende 
enthousiasme. De sfeer zat er lekker in en 
werd nog beter toen de lustrumgangers 
nog 5 liter aan euthanasol uitdeelden 
waar iedereen uiteindelijk plat van ging. 
De spuiten werden goed gevuld en leeg 
gespoten en  de avond vorderde waarna 
het steeds later werd en de laatste avond 
van de BLE langzaam ten einde liep…. 

Kim  Hopman
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BLE Woensdag

Met enige moeite en schade van de 
karaokeavond werden we op woens-
dagochtend wakker in  Ahus. Nadat 
de koff ers met discipline in de bus 
werden geladen onder leiding van 
Stefan Johan Leininga, vertrokken 
we met een zuivere busti jd van 90 
minuten en een tussenbakti jd van 18 
minuten naar Malmö. 

De strijd der provinciën begon 
al ti jdens de busreis toen er 
door de captains een speech 
werd gehouden. 

De acti viteit van dit jaar was laser-
gamen en daarvoor moesten er een 
aantal allianti es gesloten worden. Het 
Midden-Oosten, de Hollandse vloot en 
de Groningen-Brabant allianti e namen 
het tegen elkaar op. Het lasergamen 
was voor de een nog verhitt ender 
dan voor de ander en na afl oop was 

de venti lator dan ook uiterst populair. 
Uiteindelijk werd de strijd gewonnen 
door Groningen-Brabant allianti e.

Nadat de strijdhamer was begraven 
hadden we een vrije middag  in de 
stad Malmö. Echter vormde zich hier 
ook een aantal allianti es. Zo was er 
allianti e De Gouden Drietand daar-
naast vormde zich groepen die naar 
het park gingen of zich uiterst goed 
vermaakten op het terras. 

Rond 20:00 uur had Gert de bus hele-
maal klaar voor vertrek en was het 
helaas alweer ti jd om terug te keren 
naar de Uithof. Tijdens de terugreis 
werden er door de lustrumgangers 
Anton, Tjarda en Leon ontzett end 
mooie verhalen verteld. Het was 
jammer dat de fi lmcomplicati e die 
Tjarda heeft  gemaakt niet vertoond 
kon worden maar hopelijk zien we 
deze nog terug op de BLE fi lmavond.

De terugreis is geen 
terugreis zonder de 
bakkenwedstrijd.
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Op de veerpont werd door de deel-
nemers het juiste aantal alcoholische 
eenheden ingeslagen om de wedstrijd 
te laten starten. Na een grote afval-
race heeft  Jens van Rijssel de wedstrijd 
gewonnen in de categorie mannen. In de 
categorie vrouwen is de bakkenwedstrijd 
2016 gewonnen door Lenneke Heerts.

Ik heb ontzett end genoten van 
Zweden, de bedrijfsbezoeken, 
het gezelschap, de zuivere 
busti jd en natuurlijk de BAKKIES. 
Excursiecommissie; ontzett end 
bedankt voor het organiseren 
van deze prachti ge BLE. Jullie 
hebben een unieke week neer-
gezet waar je trots op mag zijn!

Kim Hopman

Met dank aan

Simon Blokhuis
Anton Verleun

BLE Woensdag
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Onderonsje

IN ’T KORT

Naam: Arend Schot
Leeft ijd: 58
Geboorteplaats: Utrecht, geboren en 
getogen
Woonplaats: Zeist
Privé: Getrouwd, 2 dochters en een 
zoon, en 5 kleinkinderen

Waar bent u opgegroeid?

Ik ben geboren en getogen in Utrecht. 
Eigenlijk ben ik opgegroeid tussen en 
met de diergeneeskunde studenten. 
Mijn vader was al werkzaam als stal-
baas bij de faculteit Diergeneeskunde 
die toen nog gevesti gd was aan de 
Biltstraat. Geregeld was ik als kind te 
vinden op het faculteitsterrein waar 
ik dan ook veel goede herinneringen 
aan heb. Ook woonden er bij ons aan 
de Obelstraat studenten in huis die 
mijn vader zelf had geselecteerd. Het 
contact met deze studenten was alti jd 
erg goed en zelfs na het afstuderen 
bleef dit contact behouden.

Hoe bent u bij de faculteit dierge-
neeskunde gekomen?

Ik wilde vroeger niet net als mijn 
vader gaan werken bij de faculteit 
diergeneeskunde. Mij leek een baan 
bij justi ti e of de verpleging wel wat. 
Uiteindelijk ben ik begonnen op de 

laboratoriumschool. Tijdens mijn 
studie daar kwam er onverwacht een 
vacature bij de faculteit vrij en mijn 
vader adviseerde mij deze kans te 
pakken. Ik heb vervolgens mijn studie 
bij de faculteit afgemaakt waarbij ik 
overdag werkte en in de avond naar 
school ging. Ik kreeg de kans om 
verschillende cursussen te volgen 
en heb daarnaast een gedeelte van 
de coschapppen mee mogen lopen 
terwijl ik niet als dierenarts werd 
opgeleid, dit vond ik erg speciaal. Ik 
ben bij de faculteit nooit meer weg 
gegaan en werk hier nu al 40 jaar met 
veel plezier.

Wat is uw functi e binnen de faculteit?

Ik geef practi cum onderwijs, zit in het 
bestuur van de faculteit o.a. de afde-
ling proefdiercoördinator en ik ben 
lid van de biotechnische vereniging. 
Dit is een landelijke vereniging dat als 
vraagbaak voor onderzoekers dient 
omtrent het handelen met proef-
dieren. Daarnaast ben ik natuurlijk 
veel bezig met het proces van plasti -
neren, wat ik zelf verder heb mogen 
ontwikkelen. Via de plasti naten 
bieden we de studenten preparaten 
waar ze iets van kunnen leren zonder 
de nare formalinelucht. 
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Onderonsje

Wat maakt dit werk zo leuk?

Er is elke dag afwisseling en weer een 
nieuwe uitdaging, wat het erg leuk maakt. 
Ik ben in de afgelopen 40 jaar nog nooit 
één dag met tegenzin naar mijn werk te 
gaan.

Wat is uw lievelingsdier?

De koe! De hele fysiologie is mooi. Ik 
vind het bijzonder dat een koe melk kan 
produceren terwijl er alleen maar gras in 
gaat. Het practi cum met de fi stel koe bij 
digesti e vind ik dan ook het leukste om 
te geven. De pens van een rund is een 
ontzett end interessant onderwerp. De 
pens van de koe heb ik ook geplasti neerd 
en hier ben ik erg trots op omdat dit nog 
een lasti g klusje was.

Heeft  u een anekdote over hoe het 
vroeger ging?

De eerste dag dat ik op de faculteit 
werkte, 40 jaar terug dus, was er een 
proef met betrekking tot de pensvloeistof 
van een geit. Zonder protocollen werd via 
de buikwand via een spuit pensvloeistof 
afgetapt. De geit zakte binnen 5 minuten 
na de afnamen door de benen en over-
leed.  Er werd toen gewoon om een 
nieuwe geit gevraagd waar vervolgens 
precies het zelfde mee gebeurde. Hieruit 
blijkt dus wel dat het dieren en welzijn 
tegenwoordig gelukkig fl ink verbeterd is. 

Vindt u het moeilijk om dieren te doden?
Dit verschilt, ook per diersoort, afh an-
kelijk van de aaibaarheidsfactor. Het is 
nooit leuk maar ik heb meer moeite met 
het doden van een hond dan het doden 
van ratt en. Ik doe het zo professioneel 
mogelijk volgens protocol, het dier mag 
absoluut niet lijden.

Wat zijn u hobby’s?

Tuinieren, bij de Uithovenier achter 
de Botanische tuinen. Dit is ooit door 
mensen van de faculteit opgericht, we 
kweken daar ook onze eigen groenten. 
Muziek is een hele grote hobby, op 
dit moment kan ik geen dag zonder 
Bach. Fotograferen doe ik ook graag, 
vooral koeien. Daarnaast tennis en 
voetbal ik, wel op 50+ niveau en houd 
ik van lekker vakanti e vieren, vooral de 
Waddeneilanden vind ik mooi. 

Heeft  u nog een wijze raad voor de 
Veefokkers?

Bouw zo vroeg mogelijk een netwerk op, 
loop mee waar je mee kunt lopen, en 
zorg dat je de basisvakken goed weet: 
fysiologie en anatomie. Daar zou je een 
heel eind mee moeten kunnen komen.
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The Bakehouse Way

Benodigdheden

- 500 gram rundergehakt

- 4 hamburger broodjes of 
italiaanse bollen

- 1 ei

- Bacon

- Cheddar cheese

- Sla, tomaat, augurk en een ui

- Saus naar keuze

- Zout en peper

Omdat het weer de afgelopen weken 
niet echt haar best doet om er een 
mooie dag van te maken moeten we 
het zelf maar doen. Daarom het recept 
voor deze kneiter  fi jne hamburger 
gefabriceerd op de Bakehouse way. 

Ren snel in je fl uimige outf it 
naar de koekenpannen en 
gaspitt en om dit kunstwerk 
in elkaar te knutselen. 

Doe het gehakt in een kom en doe het 
ei erbij. Strooi er vervolgens wat zout 
en peper over naar smaak en meng het 
geheel goed. Verdeel hierna het mengsel 
in 4 delen en maak er hamburgers van. 
Bak deze in de pan totdat ze mooi bruin 
zijn. Duw ze voordurend plat zodat het 
geen gehaktballen worden. Wanneer 
ze klaar zijn moet er  een plakje kaas 
op gelegd worden, zodat deze mooi 
smelt. Haal de hamburgers uit de pan 
en leg ze op het inmiddels doormidden 
gesneden bolletjes. Bak vervolgens 
de bacon en leg ook deze bovenop 
de burgers. Wanneer dit alles klaar is 
mogen de overige ingrediënten naar 
smaak toegevoegd worden en is het 
ti jd om een fi jn pilsje uit de koelkast te 
pakken, wanneer dit nog niet gedaan 
was. Volgens mij hebben we er een 
mooie dag van gemaakt. Vermaak je wat!
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Internationaal

Australië, een prachti g land met 
veel natuur en hele aardige relaxte 
mensen, en niet te vergeten 
onmeunig groot. Australië heeft  een 
echte backpackers en strandcultuur. 
Zij werken dan ook in de horeca, als 
au pair, of op boerenbedrijven. Veel 
mensen denken bij Australië dat het 
alti jd alleen maar warm is. Ik had dat 
ook, maar Australië heeft  heel veel 
verschillende klimaten. In het noorden 
spreken ze van een droog seizoen en 
een regen seizoen terwijl men in het 
zuiden spreekt over de lente, zomer, 
herfst en winter. 

Maar terug naar de boerenbedrijven, 
dat gaat erg anders dan hier in 
Nederland. Zo hebben ze daar geen 
stallen, maar lopen de koeien 24/7 
buiten. In het geval van melkvee is 
er op het erf een grote betonnen 
plaat met daarop vaak een carrousel 
met een overkapping. De koeien 
worden voor het melken met de quad 
opgehaald. Op de plaat zijn nog wat 
afscheidingen wat men daar de yard 
noemt. Deze heeft  ook een trechter, 
de race, waar ze in gejaagd kunnen 
worden en waarin ze vervolgens vast 
kunnen worden gezet in de crush. 
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Internationaal

Hierin worden de koeien dan behandeld. 
Vanwege de grote afstanden komt vaak 
de dierenarts 1 keer per week langs om 
de kreupele koeien te behandelen. De 
meest erge kreupelen hebben de priori-
teit want vaak krijg je ze niet allemaal af 
in een ochtend en komt de rest volgende 
week wel aan de beurt. Een strikt formu-
larium zoals hier is er daar ook nog niet.

Bij het vleesvee is er vaak een yard met 
race en crush in de wei geplaatst. Althans 
in de meeste delen van Australië. In 
het Noorden, de echte outback, loopt 
het vee gewoon buiten en wordt het 2 
keer per jaar bij elkaar gedreven. Dit is 
een speciaal beroep en mensen kunnen 
hier wel 2 maanden mee bezig zijn.

Door de grote afstanden is het aantal 
declarabele uren relati ef laag. Een door-
deweekse dag zit al gauw vol met 5 à 6 
visites. 

Interessante casussen zijn de 
revue wel gepasseerd, zoals het 
verwijderen van een oogbol bij 
een oudere koe. 

Deze had oogkanker, iets wat daar vaak 
voor schijnt te komen door het gat in 
de ozonlaag. De mensen zijn er alle-
maal erg aardig en relaxt, maar als je op 
een boerderij loopt en om je heen kijkt 
zijn sommigen ook wel heel erg relaxt. 
Bedrijfsbegeleiding is daar nog niet echt 
een ding en je bent er meer voor de 
reparati es. De jongere boeren vragen 
wel meer om advies van de dierenarts 
en willen verder kijken. Zo  worden er 
steeds meer KI-programma’s opgesteld. 
Kortom, een machti g mooi land, met 
leuke mensen, alleen is de diergenees-
kunde nog niet zo ver als hier.  

Laurens de Jager
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Calf Research

Op dinsdag 21 mei zijn we afgereisd 
naar het Calf Research Centre van 
de familie Vonk. Hun bedrijf ligt in 
het pitt oreske dorpje Winssen wat 
het kleinste dorpje van de gemeente 
Beuningen is. Dit dorp herbergt zo’n 
2000 inwoners die zich allemaal 
Gelderlanders mogen noemen. Ook 
ti jdens de Romeinse ti jd werd dit dorp 
al bewoond, alleen het is maar de 
vraag of er toen ook 2000 inwoners 
waren. Wie er wel vandaan kwam is 
Willem Joseph van Ghent. Deze beste 
man is jarenlang de rechterhand 
van Michiel de Ruyter geweest en 
heeft  Winssen toch maar even mooi 
op de kaart gezet.

Maar we zijn natuurlijk niet met 8 
veterinairen naar Winssen afgereisd 
om het dorp van Willem Joseph van 
Ghent te zien. We kwamen er voor het 
bedrijf van de familie Vonk, waar we 
dan ook hartelijk ontvangen werden 
met koffi  e en wat lekkers. We konden 
hierbij mooi in de gezelschapsruimte 
van de Camping de Muk plaatsnemen, 
een neventak van het bedrijf. Hier 
vertelde Erik Vonk ons wat over het 
ontstaan van het bedrijf en hoe en 
wat er kwam kijken bij het onderzoek 
doen naar kalveren. 
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Calf Research

Zo hebben ze speciale cursussen 
gedaan om aan bepaalde regels 
te voldoen en is hun hele bedrijf 
afgestemd op het doen van 
onderzoeken. 

Na het verhaal van Erik vertelde 
dierenarts Arend Beekhuis van de 
Lingehoeve wat over de sector zelf en 
wat veel voorkomende ziektes bij de 
kalveren zijn. Ook legde hij uit wat zijn 
positi e ti jdens een onderzoek was en 
hoe dit verschilde ten opzichtt e van een 
normale kalverhouderij. 

Na deze verhalen zijn we een kijkje gaan 
nemen in de proefstal om te zien hoe dit 
verschilde van een normale mestkalveren 
stal. Het grootste verschil zat hem alleen 
al in de voerkeuken. 

Waar bij een normale stal 2 of 
meerdere grote ‘’ketels’’ staan 
om de melk te bereiden was dit 
bij hen verdeeld in meerdere 
kleine ‘’keteltjes’’. 

Dit betekende dus dat ze meerder soorten 
samenstellingen konden maken om zo 
bijvoorbeeld te testen wat verschillende 
soorten kalverenmelk met de groei van 
de kalveren deden. Daarna liet Erik ook 
nog een ruimte zien waar ze vroeger wat 

onderzoeken met waterbuff els gedaan 
hadden om te kijken wat hier voor de 
opfok nou de beste melkpoeders waren. 
Na de rondleiding moesten enkelen 
waaronder ondergetekende al snel weer 
richti ng Utrecht om het uiterst belang-
rijke varkenspracti cum van Adaptati e en 
Welzijn te volgen onder leiding van Franz 
Jozef van der Staay. 

Al met al was het een leuke excursie en 
hebben we weer wat bijgeleerd over 
het doen van proeven bij kalveren en de 
dingen/aanpassingen die daarbij komen 
kijken. 

Kallum an, 

Arjan van der Heide
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Yess!!! Diploma in the pocket!! Al die 
jaren gezwoegd op tentamens (en 
herkansingen),  brak bij hoorcolleges 
gezeten, vreselijke EBCR’s gemaakt, 
bier gedronken met docenten voor 
een goede epass beoordeling, ruzie 
gemaakt ti jdens die eeuwige periode 
van ‘eigen bedrijf’, maar je weet waar 
je het allemaal voor doet. JE BENT NU 
DIERENARTS!!!

En dan kom je als rundveedierenarts 
uiteraard terecht in Friesland, waar 
nog alti jd meer koeien dan mensen 
wonen!  Je vindt een leuk apparte-
ment tussen de bejaardenwoningen 
en je schaft  een mooie tweedehands 
blauwe caddy aan zonder airco omdat 
het studentenloon je geen betere 
start kan geven! 

En dan kan het feest 
beginnen:  Zonnebrilletje op, 
foute uur van Q-music aan 
en op naar je eerste visite (ik 
wed dat het een euthanasie 
zal zijn)!!!

In de prakti jk waar ik ben begonnen, 
hadden ze echter nog niet zoveel 
ervaring met vrouwelijke diere-
nartsen. Hierdoor kom je voor bizarre 
situati es te staan. 

Zo was er een verlossing waar ik bij 
werd geroepen bij een hobbyvee-
houder. Hij was vrij zenuwachti g 
over de kalverij en had de buurman, 
welke melkveehouder was, er ook al 
bij gehaald.  Ook zijn dochters en zijn 
vrouw stonden erbij te kijken. Toen ik 
binnen kwam wandelen in mijn verlo-
spak was het hele gezin koffi  e aan het 

drinken: Wachten tot de koe in 
het voerhek kwam want ze was 
een beetje link. Okeee…”nou ik 
ben er nu, dus laten we hem 
dan maar vangen”, zei ik. Maar 
zodra het beest het geritsel van 
mijn verlospak hoorde stonden 
haar oren rechtop en sprong ze 
door het hok. Ik heb daarom 
even wat afstand genomen 
en na enige ti jd hadden ze 
het beest dan toch te pakken 

Dierenarts en dan
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gekregen. Dus ik met mijn emmertje 
water en verlosbakje het hok in, eerste 
reacti e van de hobbyveehouder: “Trek 
jij  je shirt niet uit?” “Pardon”, zeg ik. “Ja, 
dat doet dokter Pol ook alti jd.” Nou eerst 
maar eens kijken of het kalf eraf kan, het 
kalf zat achterwaarts en ik had ruimte 
genoeg rondom de kont. Dus de krik erop 
gezet en de veehouder laten krikken. Met 

geen mogelijkheid kwam het kalf verder, 
terwijl ik toch echt nog heel veel ruimte 
over had. “Mag ik eens krikken”, vroeg ik. 

Dus de veehouder deed een stapje opzij, 
maar het kalf zat inderdaad muurvast. “Ik 
heb heus wel genoeg kracht in de armen” 
zei de veehouder. – Oh shit, nu is hij bele-
digd omdat ik, als vrouw zijnde, hem niet 
op zijn woord geloof hoe sterk hij wel niet 
is. – Nouja, dan maar een keizersnede 
met hulp van mijn collega! En uiteindelijk 
een beer van een kalf verlost. 

Ja, ze moeten wel even wennen 
aan de nieuwe vrouwelijke 
collega, en ik moet even wennen 
aan het platt e Friesland.  

De intergati e verloopt een stuk beter 
sinds ik ben gaan touwtrekken, weliswaar 
bij de Watermannen, waar geen vrouw 
te bekennen is, maar iedere week even 
trainen met een goede derde helft  zorgt 
wel voor en wat soepelere overgang 
vanuit het studentenleven met de WOB, 
WDB en WSB’s!   

Maria Aalders

Dierenarts en dan
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Op dinsdag 7 juni hadden wij samen 
met de Veetelers uit Wageningen een 
Triple-A Workshop. Deze workshop 
vond plaats bij de familie de Groot in 
Everdingen, onder leiding van Triple-A 
analist Jan Schilder. Deze beste man 
legde ons uit waar het Triple A principe 
vandaan komt en hoe het bedacht is 
door Bill Weeks (een stamboekinspec-
teur uit de VS). Bij Triple-A gaat het 
erom de koe te analyseren en niet 
puur het exterieur lineair te keuren, 
zoals wij dat op de RVB-avonden doen. 
Dhr. Weeks ontdekte dat de lichaams-
bouw van de koe invloed had op haar 
functi oneren. 

Door de score van de koe en de sti er 
op elkaar af te stemmen, worden de 
nakomelingen beter uitgebalanceerd, 
waardoor ze een hogere gebruiks-
waarde krijgen. Na deze toch best 
wel lasti ge manier van denken voor 
ons als RVB’ers, was het ti jd om dit in 
prakti jk te brengen en proberen een 
paar koeien te gaan analyseren. Het is 
makkelijker gezegd dan gedaan en om 
er echt zicht op te krijgen, moet je dit 
vaker doen dan 1 avondje. Gelukkig 
was er na zoveel informati e goed 
gezorgd voor een natje en een droogje 
en was het ti jd voor integrati e  tussen 
de Veetelers en de Veefokkers.

Ninke Maike van de Water

Triple A
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THE NATURAL POWER OF HONEY

Product en bestelinformatie: 

Zalf met honing, essentiële oliën 

en cardiospermumextract

• Vertrouwd product, wetenschappelijk onderbouwd

• Honingenzymen zijn zuiverend en verzachtend

• Indien nodig afdekken met een wondgaasje
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Bij Zoetis draait het om de diergezondheid. We maken 
ons sterk om veehouder en dierenarts te voorzien van 
hoogwaardige geneesmiddelen, vaccins en diensten.  
Met oplossingen die voortkomen uit ons uitgebreide R&D-
programma en waar het werkveld om vraagt. Want bij 
Zoetis werken we graag samen aan resultaten die tellen. 


